
Fra: Borgmesteren for BUF  

Sendt: 19. april 2021 12:15 

Til: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXx
Emne: SV: Fortsat usikre og uacceptable forhold i Vesterbro Børneliv 

Kære XXXXXXXXXXXXX

Tak for din henvendelse fra den 5. april til Børne- og Ungdomsudvalget, direktør Tobias Børner Stax, 

områdechef Kate Obeid, klyngeleder Søren Nielsen og undertegnede vedrørende klager om den manglende 

fastansatte leder, informationsniveauet og at fraflytningen fra Vesterbro Børneliv er kritisk. Jeg svarer på 

vegne af os alle sammen.  

Jeg er ked af at høre, at du fortsat ikke oplever den ønskede stabilitet og positive udvikling i institutionen, 

som jeg ved, at der arbejdes hårdt for at understøtte.  

Jeg har bedt forvaltningen om at svare på dine konkrete spørgsmål. 

Forældrerådet, den nuværende pædagogiske leder og klyngelederen håber meget på at kunne ansætte en 

fast pædagogisk leder pr. 1. juni. Indstillingsudvalget, der består af repræsentanter for forældregruppen, 

medarbejderne og ledelsen har genopslået den ledige pædagogiske lederstilling for tredje gang og 

ansøgningsfristen er den 18. april med ansættelse den 1. juni 2021. Det ligger alle meget på sinde at finde 

en pædagogisk leder med relevante kompetencer, som kan fortsætte med at understøtte stabiliteten og 

den pædagogiske praksis. Desværre er det ikke lykkedes at finde den rette endnu, men vi har ikke mistet 

håbet på, at det kan lykkes. Den samlede forældregruppe vil blive orienteret, så snart det er muligt – 

forhåbentlig omkring den 1. maj. Såfremt det ikke lykkes at ansætte en egnet leder, drøftes den videre 

proces og plan i forældrerådet, hvorefter planen meldes ud til alle forældre. 

Forældremøder holdes stuevis under hensyntagen til Corona-restriktioner i begyndelsen af maj måned. Jeg 

kan forstå, at I som forældre har fået besked i Kbh. Barn i starten af april om dette. På forældremøderne vil 

I blive orienteret om det fremadrettede pædagogiske arbejde i Vesterbro Børneliv, herunder planerne for 

organisering af det pædagogiske arbejde ift. det aktuelle børnetal.  

Forvaltningen har desuden orienteret mig om, at den udlånte pædagogiske leder samarbejder med såvel 

forældreråd som Pladsanvisningen om børneantallet i Vesterbro Børneliv. Både ledelsen og det 

pædagogiske personale arbejder målrettet med at synliggøre det gode børneliv og den positive udvikling af 

den pædagogiske kvalitet, så Vesterbro Børneliv er attraktiv for både nuværende og kommende familier. 

Jeg håber, at det har givet svar på dine spørgsmål, og du er altid velkommen til at henvende dig til klyngens 

ledelse eller skrive til mig igen. 

Tak fordi du tog dig tid til at skrive til mig. 

Venlig hilsen 

Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 

Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
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E-mail: borgmester@buf.kk.dk
www.kk.dk

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
Sendt: 5. april 2021 11:55 

Til: Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Helle Bonnesen 

(Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Henrik Svendsen (Borgerrepræsentationen) 

<Henrik_Svendsen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; 

Jes Vissing Tiedemann (Borgerrepræsentationen) <Jes_Vissing_Tiedemann@kk.dk>; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; 

Niko Grünfeld (Borgerrepræsentationen) <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden 

(Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; 

Børne- og Ungdomsforvaltningen <buf@kk.dk>; Søren Nielsen <IZ9G@kk.dk>; Kate Obeid <FJ83@kk.dk>; 

jonna therkildsen <t_jonna@hotmail.com>; Tobias Børner Stax <ZZ7X@kk.dk> 

Emne: Fortsat usikre og uacceptable forhold i Vesterbro Børneliv 

Til borgmester Jesper Christensen og og medlemmerne af børne- og ungdomsudvalget, direktør Tobias 

Stax, områdeleder Kate Obeid og klyngeleder Søren Nielsen, 

For tredje gang er jeg nødt til at fremsende en klage over forholdene i institutionen Vesterbro Børneliv - 

fordi der fortsat er store problemer i institutionen, som ikke bliver løst, og fordi forvaltningens håndtering 

af krisen fortsat er helt utilstrækkelig.  

Fortsat ingen fast leder 

Siden efteråret 2020 har institutionen ikke haft nogen fast pædagogisk leder. Selvom vi i forældregruppen 

har gjort opmærksom på problemerne med manglende og fraværende ledelse flere gange, har vi nu fået en 

ny midlertidig lappeløsning med en leder, der er udlånt fra en anden institution i tre måneder. Det er 

åbenlyst alt for kort tid til at rydde op, efter at der over en periode på to år har været 8 forskellige ledere i 

institutionen (faste og midlertidige) samt en personaleflugt på over 100 pct. i den del, der har adresse i 

Oehlenschlægersgade.  

Fortsat elendigt informationsniveau 

Selvom vi i forældregruppen mange gange har efterspurgt et forældremøde, er det stadig ikke afholdt. 

Informationen fra klyngeleder Søren Nielsen om planer og fremtidsudsigter for institutionen er i bedste fald 

sporadisk - for det meste er den ikke-eksisterende. Hvor længe kan klyngelederen mon få lov at negligere 

vores ønske om helt basal information om forholdene for vores børn?  

Børn og familier begynder at flytte 

Efter det seneste års massive personaleflugt og ikke mindst de gentagne dårlige oplevelser med Søren 

Nielsens og Kate Obeids mangelfulde og inkompetente håndtering af institutionens krise, begynder vi nu at 

se, at børn og deres familier mister tålmodigheden og flytter - enten til andre institutioner eller andre 

kommuner.  

Alene på vores søns stue er mindst tre børn ved at flytte og seks er på vej i skole. Efter at have sagt farvel til 

al personalet det seneste år skal de tilbageværende børn altså også sige farvel til deres kammerater. Og nej 

- det skyldes ikke, som forvaltningen påstår, at der har været noget medieomtale af forholdene. Det

skyldes, at institutionen har været udsat for et massivt ledelsessvigt, og at forholdene ganske enkelt ikke er

rimelige for hverken børn eller personale. Det er et mirakel, at de nuværende ansatte holder ved og ikke er

løbet skrigende væk for længst.
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Det bringer mig frem til disse tre spørgsmål, som jeg ser frem til at få besvaret hurtigst muligt: 

1: Hvad skal der ske, når den nuværende midlertidige leder stopper i institutionen 1. juni? Vender vi tilbage 

til den tidligere dårlige løsning med 4 deltids-ledere, som alle har andre jobs at passe ved siden af? Får vi en 

ny lappeløsning med en midlertidig leder-vikar, som bliver udlånt for en kort periode? Eller er der en anden 

og bedre plan, som vi forældre bare ikke er informeret om?  

2: Hvornår bliver der afholdt et forældremøde i institutionen, som vi har bedt Søren Nielsen om igen og 

igen og igen?    

3: Hvad skal der gøres for at forhindre, at de tilbageværende børn i institutionen meldes ud, og hvordan 

skal der trækkes nye børn og familier til institutionen?  

Med venlig hilsen, XXXXXXXXXXXXXXXXX- mor til XXXXXXXXXXXXX i børnehaven i Oehlenschlægersgade

--  

XXXXXXXX 

mobil XXXXXXXXXXXX
mailXXXXXXXXXXXX
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